
 

2025 CCS Workshop for International Youth  

國際青年漢學研習班 

 

國家圖書館自 2022 起規劃舉辦國際青年漢學研習班，旨在增進在臺之國際青年

學生認識臺灣文化，以及藉由重要學者的研究經驗與在臺研究心得分享，探索個

人未來職涯。2025 年研習班將於 10 月 23 日舉行，並以「與臺灣多元文化社群

連結 Connecting with Taiwan's Diverse Communities 」為主題，邀請館內外

相關領域之學者分享研究經驗。同時配合專題演講主題，安排參訪國家圖書館及

順益原住民博物館，讓參與者有機會認識臺灣多元族群特色，特別是臺灣原住民

文化，並體驗藝術創作，名額有限，機會難得，歡迎動期間在臺之大學以上(含)

外籍青年學生與外籍博士後研究人員參加。 

 

The National Central Library launched its CCS Workshop for International Youth 

in 2022 to connect international students with Taiwanese culture. Through the valuable 

research insights of leading scholars, the workshop helps participants explore their 

future career paths. 

This year's workshop, themed "Connecting with Taiwan's Diverse Communities," 

will feature experts who will share their firsthand experiences. To bring the topic to life, 

we've arranged visits to the National Central Library and the Shung Ye Museum of 

Formosan Aborigines.  

This will be a unique opportunity to learn about Taiwan's rich ethnic diversity, 

especially its indigenous cultures, and even get hands-on with artistic creation. 
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Date: 23 September, 2025  日期：2025 年 10 月 23 日 

Venue: Conference Room 301, National Central Library. No.20, Zhongshan S. Rd., 

Taipei, Taiwan 

活動地點：國家圖書館 301 會議室，臺北市中山南路 20 號 

 

Organizers: Center for Chinese Studies & National Central Library 

主辦單位：漢學研究中心、國家圖書館 

 

Participant: International students and post doctoral fellow in Taiwan. 

對  象：活動期間在臺之大學以上(含)外籍青年學生與外籍博士後研究人員 

 

Number: 20 (CCS reserves the right to accept the individual registration or not) 

人數：20 人(本中心保留接受報名與否決定之權利) 

 

Language: English 活動語言：英語 

Register here 報名連結:  

https://forms.gle/NsRAwwxrYRERSvgW8  /  https://ncl.taipei/a6 

 

Registration deadline：15 October 2025 

報名截止日：2025 年 10 月 15 日 

*The workshop is free to attend. The accommodation is not included.  

*研習班免費參加，不提供住宿。 

  

https://forms.gle/NsRAwwxrYRERSvgW8
https://ncl.taipei/a6
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2025 Workshop Agenda 
 

15 October 2025 

Time 時間 Program 議程 

8:30–9:00 Registration 報到 

9:00–9:10 

Welcome Remark 致詞 

 

Dr. Han-Ching Wang 王涵青館長 

 

Director-General, National Central Library &Director, Center for Chinese Studies 

Distinguished Professor, Department of Biotechnology and Bioindustry Sciences, 

National Cheng Kung University 

國家圖書館館長兼漢學研究中心主任 

國立成功大學生物科技與產業科學系特聘教授 

 

9:10–10:10 

Global Chinese Studies Lecture 寰宇漢學講座 

 

Dr. Dominic Meng-Hsuan Yang 楊孟軒博士   

Associate Professor, Department of History, University of Missouri-

Columbia. MOFA Taiwan Fellowship Scholar 2025 

美國密蘇里大學歷史系副教授, 外交部臺灣獎助金 2025 年訪問

學者 

 

講題 Topic: The Chinese Civil War Exodus and the Making of 

Taiwan’s Ethnicity 

 

10:10-10:20 茶敘 

10:20–11:20 

Taiwan Studies Lecture 臺灣研究講座 

 

Dr. Yi-Tze Lee 李宜澤博士 

Department Chair and Associate Professor, Dept of Ethnic Relations 

and Cultures, National Dong Hwa University,  

國立東華大學族群關係與文化學系副教授兼系主任 

 

講題 Topic: Situating Animal Kin in Urban Infrastructure: Three 

Stories of the Amis’ Lifeworld and their Entangled Indigeneity 

 

11:20-12:00 Touring the National Central Library's exhibition 
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Time 時間 Program 議程 

參觀國家圖書館主題展覽 

12:00–13:00 Lunch 午餐 

13:00–13:30 Departure to Shung Ye Museum 前往順益台灣原住民博物館車程  

13:30–16:00 

Cultural Tour 文化參訪 

 

順益台灣原住民博物館 

Shung Ye Museum of Formosan Aborigines 

博物館導覽、藝術彩繪 

Museum Tour, Aboriginal paintings 

 

Contact mail:  

twacademy@ncl.edu.tw 專案助理吳小姐 Ms. Wu  

02-23619132 ext. 353 

 

mailto:twacademy@ncl.edu.tw

